
 
 خبر صحفي

 مليون ريال قطري عن فترة الثلاثة أشهر 985% لتصل إلى 3.1نمو أرباح المصرف بنسبة 

 2025مارس  31المنتهية في 

 مليار ريال قطري 212بلغت قيمة الأصول الإجمالية 
 

حيث  2025مارس  31فترة الثلاثة أشهر المنتهية في ل عن نتائجه المالية ، رائد الصيرفة الإسلامية في قطر،"المصرف"أعلن مصرف قطر الإسلامي 

% مقارنة بالربع الأول 3.1نمو ، بنسبة 2025مليون ريال قطري عن الربع الأول  985بقيمة عائدة إلى للمساهمين في المصرف حقق أرباحاً صافية 

 .2024من عام 

ديسمبر  31مليار ريال قطري كما في  201% مقارنة بـ 5.4مليار ريال قطري بنسبة نمو  212بلغ إجمالي موجودات المصرف  2025مارس  31في 

. وقد كانت أنشطة التمويل والاستثمار هي المحرك الرئيسي لنمو الموجودات حيث بلغت 2024مارس  31% مقارنة بـ 10.2بنمو بنسبة و 2024

مقارنة  %5.7ونمواً بنسبة  2024مقارنة مع ديسمبر  %5.2محققةً نمواً بنسبة  2025مارس  31مليار ريال قطري كما في  131.8موجودات التمويل 

مقارنة مع ديسمبر  %0.5بنسبة زيادة وقدرها  2025مارس  31مليار ريال قطري كما في  53.3. كما بلغت الإستثمارات المالية 2024مع مارس 

لةًَ نمواً بنسبة  2025مارس  31مليار ريال قطري كما في  133.5. وبلغت ودائع العملاء 2024مقارنة مع مارس  %9.3ونمواً بنسبة  2024 مُسَج ِّ

مارس  31كما في  %91.4. كما بلغت نسبة الائتمان إلى الودائع 2024رنة مع مارس مقا %8.4ونمواً بنسبة  2024مقارنة مع ديسمبر  6.8%

 .المُحَدَّد من قِّبلَْ مصرف قطر المركزي مما يعكس موقف السيولة القوي لدى المصرف %100مقارنة بالحد الأقصى  2025

صافي الدخل من أنشطة التمويل حقق  كمامليون ر.ق.  2,798مبلغ  2025مارس  31كما بلغ اجمالي الدخل عن فترة الثلاثة أشهر المنتهية في 

 .2025مارس  31مليون ريال قطري للأشهر الثلاثة المنتهية في  2,559والاستثمار 

 المصرف. وقد ساعد سعي 2025مارس  31مليون ريال قطري للأشهر الثلاثة المنتهية في  268 للمصرفبلغ إجمالي المصروفات العامة والإدارية 

ً لتحسين الكفاءة  مارس  31للأشهر الثلاثة المنتهية في  %16.6بإجراءات صارمة لإدارة التكاليف في الحفاظ على نسبة التكلفة إلى الدخل عند  مدعوما

 ، وهي الأدنى في القطاع المصرفي القطري.2025

، والتي تعتبر من أدنى المعدلات في المجال المصرفي مما %1.76الي التمويل عند كما تمكن المصرف من الإحتفاظ بنسبة التمويل المتعثر من إجم

إحترازية يعكس جودة المحفظة التمويلية للمصرف والإطار الفعال لإدارة المخاطر. ويواصل المصرف إتباع سياسته المتحفظة بتكوين مخصصات 

كما  %95مع الإحتفاظ بنسبة جيدة لتغطية الموجودات التمويلية المتعثرة عند  ومخصصات أخرىوموجودات أخرى  تمويلالقيمة موجودات نخفاض لإ

 .2025مارس  31في 

، وبلغت النسبة 2024مارس  31كما في  24.6مقارنة بـ  %9بنسبة زيادة  2025مارس  31مليار ر.ق. كما في  26.9وبلغ إجمالي حقوق المساهمين 

وفقاً للمتطلبات الجديدة من مصرف قطر المركزي أعلى من الحد الأدنى للنسبة الإشرافية  2025مارس  31كما في  %21.4الإجمالية لكفاية رأس المال 

 المحددة من قِّبَلْ مصرف قطر المركزي ومقررات لجنة بازل.

مستقبلية مستقرة. وفي يونيو " مع نظرة A، قامت وكالة التصنيف الائتماني العالمية "فيتش" بتأكيد التصنيف الإئتماني للمصرف عند "2025 ينايرفي 

وتجدر الإشارة مع نظرة مستقبلية مستقرة. " A1" أكدت وكالة موديز لخدمات المستثمرين )موديز( تصنيف الودائع طويلة الأجل للمصرف عند 2024

" مع نظرة مستقبلية AA-إلى تصنيف " (LTCR( تصنيف المصرف طويل الأجل )CIأكدت شركة كابيتال إنتليجنس ) 2025إلى أنه في مارس 

 مستقرة.

، واصل المصرف تحقيق أداء قوي محافظاً على ريادته في القطاع المصرفي، مما انعكس على الجوائز التي حصدها 2025في الربع الأول من عام 

قطر ضمن جوائز مجلة غلوبال  والتي تثبت التزامه المستمر بالتمي ز. حصل المصرف على جائزتي أفضل بنك في قطر وأفضل مؤسسة مالية إسلامية في

، بالإضافة إلى جائزة أفضل بنك للمؤسسات الصغيرة والمتوسطة. وفاز المصرف أيضاً بجائزة أفضل بنك لأصحاب الثروات العالية من 2025فاينانس 

لأكثر ابتكاراً في الشرق الأوسط ، تم منح المصرف جائزة البنك ا2025للمرة الأولى. وفي حفل جوائز إيميا فاينانس  2025مجلة يوروموني لعام 

. كما حصل 2025وجائزة أفضل بنك في قطر وجائزة أفضل بنك إسلامي في قطر، ضمن جوائز الخدمات المصرفية في منطقة الشرق الأوسط لعام 

ربة مصرفية للأفراد عبر بالإضافة إلى جائزة أفضل تج 2025المصرف أيضاً على جائزة أفضل بنك إسلامي للحلول الرقمية في قطر من ذا آسيت 

، 2024( لأفضل البنوك لعام IFNتطبيق الجوال وجائزة أفضل تطبيق جوال للخدمات المصرفية في قطر. وفي استفتاء مجلة أخبار التمويل الإسلامي )

وقد حصل المصرف أيضاً   فاز المصرف بجائزة أفضل بنك إسلامي في قطر، أفضل الخدمات الرقمية في قطر وأفضل بنك إسلامي للأفراد في قطر.

. وتأتي كل هذه الجوائز تعزيزاً 2024على جائزة أفضل مصرف إسلامي في دول مجلس التعاون الخليجي من الاتحاد الدولي للمصرفيين العرب لعام 

 لمكانته كمؤسسة مالية إسلامية موثوقة ومبتكرة في قطر والمنطقة.



 

 
 

Press Release 

QIB Profit grows by 3.1% to reach QAR 985 Million for three months’ period 
ended 31 March 2025 

Total Assets reach QAR 212 Billion 

Qatar Islamic Bank (QIB), Qatar’s leading Islamic Bank, has announced the results for the three months’ period ended 

31 March 2025. Net Profit attributable to the Shareholders of the Bank amounted to QAR 985 Million for the three 

months’ period ended 31 March 2025 representing a growth of 3.1% over the same period in 2024.   

Total Assets of the Bank as at 31 March 2025 stands at QAR 212 Billion representing a growth of 5.4% compared to 

QAR 201 Billion as at 31 December 2024 and up by 10.2% compared to 31 March 2024. Financing and investing activities 

were the primary drivers for the asset growth. Financing assets as at 31 March 2025 reached QAR 131.8 Billion, having 

grown by 5.2% compared to December 2024 and up by 5.7% compared to March 2024. Investment Securities reached 

QAR 53.3 Billion as at 31 March 2025 are up by 0.5% against December 2024 and a growth of 9.3% compared to March 

2024. Customer Deposits stand at QAR 133.5 Billion as at 31 March 2025 registering a growth of 6.8% compared to 

December 2024 and up by 8.4% compared to March 2024. Financing to Deposit ratio was 91.4% as at 31 March 2025 

compared to QCB maximum requirement of 100%, reflecting the Bank’s strong liquidity position.  

Total Income for the three months’ period ended 31 March 2025 reached QAR 2,798 Million. Net income from financing 

and investing activities at QAR 2,559 Million for the three months’ ended 31 March 2025. 

Total general and administrative expenses of the Bank was QAR 268 Million for the three months’ period ended 31 

March 2025. The Bank’s drive to improve the efficiency supported by strict cost management measures helped the 

bank to maintain the cost-to-income ratio 16.6% for the three months’ period ended 31 March 2025, which is the 

lowest in the Qatari Banking sector. 

QIB was able to manage the ratio of non-performing financing assets to total financing assets at 1.76%, one of the 

lowest in the industry, reflecting the quality of the Bank’s financing assets portfolio and its effective risk management 

framework. QIB continues to pursue the conservative impairment policy by building precautionary impairment charge 

for financing assets, other assets and other provisions and maintain a healthy coverage ratio for non-performing 

financing assets to 95% as at 31 March 2025. 

Total Shareholders’ Equity of the Bank reached QAR 26.9 Billion, an increase of 9.0% compared to QAR 24.6 Billion as 

at 31 March 2024. As of 31 March 2025 the Total Capital adequacy of the Bank under Basel III guidelines is 21.4%, well 

above the regulatory minimum requirements prescribed by Qatar Central Bank and Basel Committee. 

In January 2025, Fitch Ratings affirmed QIB credit rating at ‘A’ with a stable outlook. In June 2024 Moody’s Investors 

Service, (“Moody’s”) affirmed the Long-term deposit ratings at ‘A1’ with a stable outlook. In March 2025, Capital 

Intelligence Ratings (CI) has affirmed the Bank’s Long-term rating to ‘AA-’ with a stable outlook. 

In the first quarter of 2025, QIB continued to demonstrate strong performance and leadership in the banking sector, 

earning multiple awards that reflect its ongoing commitment to excellence. At the Global Finance World's Best Bank 



 

 
 

Awards 2025, QIB was named Best Bank in Qatar, Best Islamic Bank in Qatar, and Best SME Bank in Qatar. Euromoney 

also recognized QIB as Qatar’s Best Bank for High Net Worth individuals at its Private Banking Awards 2025 — a first-

time win for the bank. At the EMEA Middle East Banking Awards 2025, QIB was honored as the Most Innovative Bank 

in the Middle East, in addition to being named Best Bank in Qatar and Best Islamic Bank in Qatar. QIB’s leadership in 

digital banking was reaffirmed at The Asset Triple A Digital Awards 2025, where it won Digital Bank of the Year in Qatar 

for the fifth consecutive year, along with Best Retail Mobile Banking Experience and Best Mobile Banking Application 

in Qatar. Furthermore, at the IFN Best Banks Poll 2024, QIB received the awards for Best Islamic Bank in Qatar, Best 

Digital Offering by an Islamic Bank in Qatar, and Best Islamic Retail Bank in Qatar. Finally, the World Union of Arab 

Bankers named QIB the Best Islamic Bank in the GCC for 2024. These accolades reinforce QIB’s position as a trusted 

and innovative Islamic financial institution in Qatar and the region. 

 

 



 3 من 1 صفحة

 مصرف قطر الإسلامي

 

 نموذج الإفصاح عن بيانات مالية

 (بنوك)

  بيانات البنك  في نهاية الفترة المالية المعلنة:

 ريال قطري 2,362,932,000:  وعرأس مال البنك المصدر و المدف

 سهم  2,362,932,000عدد الأسهم: 

  لا يوجد عدد أسهم الخزينة و تاريخ شرائها:
 مساهمات أعضاء مجلس الإدارة و المديرين التنفيذيين

 التغير عن الفترة المقابلة نسبة المساهمة المنصب الإسم

 ثاني آل جبر بن جاسم حمد بن بن جاسم الشيخ
 شركة المرقاب كابيتال()يمثل 

 - %4.55 الادارة مجلس رئيس

 محمود  عبدالله آل بن اللطيف السيد/ عبد
 (دار الشرق  مجموعة )يمثل

 - %0.14 الادارة مجلس نائب رئيس

 - %0.11 الادارة مجلس نائب رئيس السيد/ محمد بن عيسى المهندي 

 - %0.11 دارةالا مجلس عضو  السيد/ عبدالرحمن عبدالله آل عبدالغني

 - %0.16 الادارة مجلس عضو  السيد/ منصور محمد عبدالفتاح المصلح

 السيد/ عبدالله سعيد العيدة
 - %0.11 الادارة مجلس عضو  )يمثل شركه الزباره للاستثمار العقاري(

 السيد/ ناصر راشد سريع الكعبي
 )يمثل مجموعة آل سريع القابضة(

 - %0.11 الادارة مجلس عضو 

 نيبن عبدلله آل ثاني خليفة بن ثا  شيخ/ال
 (كة النماء لأعمال الصيانة والخدماترويمثل ش)

 - %0.49 الادارة مجلس عضو 

 يانآل ثفيصل جاسم فيصل قاسم  الشيخ/
 (ويمثل شركة الفيصل الدولية للاستثمار)

 - %0.11 الادارة مجلس عضو 

 - - (عضو مستقل) نيآل ثاني فيصل ثاثاني  هنوف الشيخة/

 - - (عضو مستقل)  شريفالسيد/ ناصر عبد الله سعد آل محمود ال 

 
 
 
 
 
 
 

 مصرف قطر الإسلاميإسم البنك:  

الربع   
 الأول

الربع 
 الثاني

الربع 
 الثالث

 سنة مالية

 31/03/2025 إلى:         1/01/2025من  الفترة المالية

 
    



 3 من 2 صفحة

 مصرف قطر الإسلامي

 

                                      2025 مارس 31 فيالمالية المنتهية  السنةنات المالية التي تخص االبي

 بألاف الريالات القطرية 

 النمو 
 البيان

 الفترة الحالية
 المنتهية في 

 2025مارس  31

 الفترة السابقة
 المنتهية في 

 2024مارس  31

 نقد وودائع لدى بنوك مركزية

 

9,192,065 9,214,556 -0.2% 

 موجودات تمويل 

 

131,753,074 124,655,189 5.7% 

 %9.3 48,750,479 53,271,561 إستثمارات مالية

 %10.2 191,938,415 211,598,092 إجمالي الموجودات

 %13.6 25,034,424 28,438,971 حسابات البنوك

 %8.4 123,056,621 133,453,919 إجمالي قيمة ودائع العملاء

 %17.6 3,000,784 3,529,516   مطلوبات أخرى 

 %0.0 2,362,932 2,362,932 رأس المال المدفوع

 %9.0 24,629,343 26,852,258 إجمالي الحقوق العائدة للمساهمين في البنك

 %2.3- 623,200 608,923  حقوق غير مسيطر عليها 

 %1.7- 2,327,208 2,286,844  صافي إيرادات أنشطة التمويل

 %3.1 955,144 985,089 المساهمين في البنك  صافي الربح للفترة العائد إلى

صافي الربح )الخسارة( للفترة العائد إلى حقوق 
 غير مسيطرة عليها

(4,945) (5,311) 6.9% 

 %3.2 949,833 980,144 صافي الربح للفترة

    

 النمو % ريال قطري 

 %5.0 0.40 0.42 نصيب السهم من صافي الأرباح

 %9.0 10.42 11.36 القيمة الدفترية للسهم

 
 

 الأحداث اللاحقة )بعد إنتهاء الفترة المالية(:

  دـــــــيوج  لا
 

 
 
 



 3 من 3 صفحة

 مصرف قطر الإسلامي

 

 تعليق الإدارة على نشاط البنك خلال الفترة:
 

مارس  31أعلن مصرف قطر الإسلامي "المصرف"، رائد الصيرفة الإسلامية في قطر، عن نتائجه المالية لفترة الثلاثة أشهر المنتهية في 

، بنسبة نمو 2025مليون ريال قطري عن الربع الأول  985حيث حقق أرباحاً صافية عائدة إلى للمساهمين في المصرف بقيمة  2025

 .2024ول من عام مقارنة بالربع الأ 3.1%

مليار ريال قطري كما في  201مقارنة بـ  %5.4مليار ريال قطري بنسبة نمو  212بلغ إجمالي موجودات المصرف  2025مارس  31في 

. وقد كانت أنشطة التمويل والاستثمار هي المحرك الرئيسي لنمو 2024مارس  31مقارنة بـ  %10.2وبنمو بنسبة  2024ديسمبر  31

مقارنة مع ديسمبر  %5.2محققةً نمواً بنسبة  2025مارس  31مليار ريال قطري كما في  131.8لتمويل الموجودات حيث بلغت موجودات ا

 2025مارس  31مليار ريال قطري كما في  53.3. كما بلغت الإستثمارات المالية 2024مقارنة مع مارس  %5.7ونمواً بنسبة  2024

مليار  133.5. وبلغت ودائع العملاء 2024مقارنة مع مارس  %9.3بنسبة  ونمواً  2024مقارنة مع ديسمبر  %0.5بنسبة زيادة وقدرها 

لَةً نمواً بنسبة  2025مارس  31ريال قطري كما في  . 2024مقارنة مع مارس  %8.4ونمواً بنسبة  2024مقارنة مع ديسمبر  %6.8مُسَج ِّ

المُحَدَّد من قِّبلَْ مصرف قطر المركزي  %100حد الأقصى مقارنة بال 2025مارس  31كما في  %91.4كما بلغت نسبة الائتمان إلى الودائع 

 مما يعكس موقف السيولة القوي لدى المصرف.

مليون ر.ق. كما حقق صافي الدخل من أنشطة  2,798مبلغ  2025مارس  31كما بلغ اجمالي الدخل عن فترة الثلاثة أشهر المنتهية في 

 .2025مارس  31ر الثلاثة المنتهية في مليون ريال قطري للأشه 2,559التمويل والاستثمار 

. وقد ساعد سعي 2025مارس  31مليون ريال قطري للأشهر الثلاثة المنتهية في  268بلغ إجمالي المصروفات العامة والإدارية للمصرف 

ً بإجراءات صارمة لإدارة التكاليف في الحفاظ على نسبة التكلفة إلى الدخل عند للأشهر الثلاثة  %16.6 المصرف لتحسين الكفاءة مدعوما

 ، وهي الأدنى في القطاع المصرفي القطري.2025مارس  31المنتهية في 

، والتي تعتبر من أدنى المعدلات في المجال المصرفي %1.76كما تمكن المصرف من الإحتفاظ بنسبة التمويل المتعثر من إجمالي التمويل عند 

ر الفعال لإدارة المخاطر. ويواصل المصرف إتباع سياسته المتحفظة بتكوين مخصصات مما يعكس جودة المحفظة التمويلية للمصرف والإطا

إحترازية لإنخفاض قيمة موجودات التمويل وموجودات أخرى ومخصصات أخرى مع الإحتفاظ بنسبة جيدة لتغطية الموجودات التمويلية 

 .2025مارس  31كما في  %95المتعثرة عند 

، 2024مارس  31كما في  24.6مقارنة بـ  %9بنسبة زيادة  2025مارس  31مليار ر.ق. كما في  26.9وبلغ إجمالي حقوق المساهمين 

ً للمتطلبات الجديدة من مصرف قطر المركزي أعلى من  2025مارس  31كما في  %21.4وبلغت النسبة الإجمالية لكفاية رأس المال  وفقا

 قطر المركزي ومقررات لجنة بازل.الحد الأدنى للنسبة الإشرافية المحددة من قِّبلَْ مصرف 

" مع نظرة مستقبلية مستقرة. A، قامت وكالة التصنيف الائتماني العالمية "فيتش" بتأكيد التصنيف الإئتماني للمصرف عند "2025في يناير 

مع نظرة مستقبلية " A1أكدت وكالة موديز لخدمات المستثمرين )موديز( تصنيف الودائع طويلة الأجل للمصرف عند " 2024وفي يونيو 

( إلى تصنيف LTCR( تصنيف المصرف طويل الأجل )CIأكدت شركة كابيتال إنتليجنس ) 2025مستقرة. وتجدر الإشارة إلى أنه في مارس 

"-AA.مع نظرة مستقبلية مستقرة " 

مما انعكس على الجوائز التي  ، واصل المصرف تحقيق أداء قوي محافظاً على ريادته في القطاع المصرفي،2025في الربع الأول من عام 

حصدها والتي تثبت التزامه المستمر بالتمي ز. حصل المصرف على جائزتي أفضل بنك في قطر وأفضل مؤسسة مالية إسلامية في قطر ضمن 

زة أفضل بنك ، بالإضافة إلى جائزة أفضل بنك للمؤسسات الصغيرة والمتوسطة. وفاز المصرف أيضاً بجائ2025جوائز مجلة غلوبال فاينانس 

، تم منح المصرف جائزة البنك 2025للمرة الأولى. وفي حفل جوائز إيميا فاينانس  2025لأصحاب الثروات العالية من مجلة يوروموني لعام 

ة الأكثر ابتكاراً في الشرق الأوسط وجائزة أفضل بنك في قطر وجائزة أفضل بنك إسلامي في قطر، ضمن جوائز الخدمات المصرفية في منطق

بالإضافة  2025. كما حصل المصرف أيضاً على جائزة أفضل بنك إسلامي للحلول الرقمية في قطر من ذا آسيت 2025الشرق الأوسط لعام 

إلى جائزة أفضل تجربة مصرفية للأفراد عبر تطبيق الجوال وجائزة أفضل تطبيق جوال للخدمات المصرفية في قطر. وفي استفتاء مجلة أخبار 

، فاز المصرف بجائزة أفضل بنك إسلامي في قطر، أفضل الخدمات الرقمية في قطر 2024( لأفضل البنوك لعام IFNلامي )التمويل الإس

وأفضل بنك إسلامي للأفراد في قطر.  وقد حصل المصرف أيضاً على جائزة أفضل مصرف إسلامي في دول مجلس التعاون الخليجي من الاتحاد 

 . وتأتي كل هذه الجوائز تعزيزاً لمكانته كمؤسسة مالية إسلامية موثوقة ومبتكرة في قطر والمنطقة.2024الدولي للمصرفيين العرب لعام 

 

 تعهد بصحة البيانات:

 ،ل جمالباس نيابة عن السيد/ على البيانات الماليةبالإنابة و الموقع  الرئيس التنفيذي للمجموعة، كونستانتينوس كونستانتينيدسأتعهد أنا  
  إلى   01/01/2025 البيانات الواردة أعلاه و التي تمثل الأداء المالي للبنك خلال الفترة  من  بصحة كافة الرئيس التنفيذي للمجموعة

 و لا تعتبر تلك البيانات بديلاً عن القوائم المالية للشركة و الإيضاحات المتممة لها.  31/03/2025
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Financial Disclosure Form 
(For Banks) 

 

Company Name: Qatar Islamic bank 
 

1st Quarter 2nd Quarter 3rd Quarter Financial Year 

 
   

Bank’s Financials at the End of the Disclosed Financial Period: 01/01/2025 To 31/03/2025 

Issued & Paid-up Company’s Capital: QAR 2,362,932,000  

Number of Shares: 2,362,932,000 Shares 

Number of Treasury Shares & Date of their Purchase: N/ A 

Shares of Board Members & Executive Managers:  

Name Position 
Share 
Percentage 

Change over 
Corresponding 
Period 

Sheikh/ Jassim Bin Hamad Bin Jassim Bin Jaber Al Thani 
(Representing AL-Mirqab Capital) 

Chairman 4.55% - 

Mr. Abdullatif Bin Abdulla Al Mahmmoud 
(Representing Dar Al Sharq Group) 

Vice-Chairman 0.14% - 

Mr. Mohamed Bin Issa Al Mohanadi Vice-Chairman 0.11% - 
Mr. Abdul Rahman Abdulla Abdul Ghani Board member 0.11% - 
Mr. Mansour Al Musleh Board member 0.16% - 

Mr. Abdulla Bin Saeed Al Eidah 
(Representing Al-Zubarah Real Estate Investment Co,) 

Board member 0.11% - 

Mr. Nasser Rashid S, Al-Kaabi 
(Representing Sraiya Holding Group) 
 

Board member 0.11% - 

Sheikh/ Khalifa Bin Thani Bin Abdullah AL-Thani 
(representing Al-Namaa Co. for Maintenance and 
Services) 

Board member 0.49% - 

Sheikh/ Jassim Faisal Qassim Thani Al Thani 
(Representing Al Faisal International for Investment) 

Board member 0.11% - 

Sheikha/ Hanoof Thani Faisal Thani Al Thani Independent Member - - 

Mr. Nasser Abdullah Saad Al Mahmoud Al-Shareef Independent Member - - 
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Financial statements: Ending 31st March 2025 

 QAR Thousands 

Description 

Current period 

Ending 31st March 
2025 

Previous period 

Ending 31st March 
2024 

Growth  

Cash and balances with central banks 9,192,065 9,214,556 -0.2% 
Financing assets 131,753,074 124,655,189 5.7% 
Financial Investment 53,271,561 48,750,479 9.3% 
Total assets 211,598,092 191,938,415 10.2% 
Due to banks 28,438,971 25,034,424 13.6% 
Total Customer Deposits 133,453,919 123,056,621 8.4% 
Other liabilities 3,529,516 3,000,784 17.6% 
Paid up Share Capital 2,362,932 2,362,932 0.0% 
Total equity attributable to shareholders of the 
bank 

26,852,258 24,629,343 9.0% 

Non-controlling interests  608,923 623,200 -2.3% 
Net income from financing activities 2,286,844 2,327,208 -1.7% 
Net profit for the period attributable to 
Shareholders of the Bank 

985,089 955,144 3.1% 

Net profit (Loss) for the period attributable to 
Non-controlling interests 

(4,945) (5,311) 6.9% 

Net profit for the period 980,144 949,833 3.2% 
    

 Qatari Riyal Growth % 

Earnings per share 0.42 0.40 5.0% 
Book value per share 11.36 10.42 9.0% 
 

Subsequent Events (After the End of the Financial Period): N/ A  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



Page 3 of 3 

 

 
 
Management comment on the bank activity during the period: 

Qatar Islamic Bank (QIB), Qatar’s leading Islamic Bank, has announced the results for the three months’ period ended 31 March 
2025. Net Profit attributable to the Shareholders of the Bank amounted to QAR 985 Million for the three months’ period ended 
31 March 2025 representing a growth of 3.1% over the same period in 2024.   

Total Assets of the Bank as at 31 March 2025 stands at QAR 212 Billion representing a growth of 5.4% compared to QAR 201 
Billion as at 31 December 2024 and up by 10.2% compared to 31 March 2024. Financing and investing activities were the 
primary drivers for the asset growth. Financing assets as at 31 March 2025 reached QAR 131.8 Billion, having grown by 5.2% 
compared to December 2024 and up by 5.7% compared to March 2024. Investment Securities reached QAR 53.3 Billion as at 31 
March 2025 are up by 0.5% against December 2024 and a growth of 9.3% compared to March 2024. Customer Deposits stand at 
QAR 133.5 Billion as at 31 March 2025 registering a growth of 6.8% compared to December 2024 and up by 8.4% compared to 
March 2024. Financing to Deposit ratio was 91.4% as at 31 March 2025 compared to QCB maximum requirement of 100%, 
reflecting the Bank’s strong liquidity position.  

Total Income for the three months’ period ended 31 March 2025 reached QAR 2,798 Million. Net income from financing and 
investing activities at QAR 2,559 Million for the three months’ ended 31 March 2025. 

Total general and administrative expenses of the Bank was QAR 268 Million for the three months’ period ended 31 March 2025. 
The Bank’s drive to improve the efficiency supported by strict cost management measures helped the bank to maintain the cost-
to-income ratio 16.6% for the three months’ period ended 31 March 2025, which is the lowest in the Qatari Banking sector. 

QIB was able to manage the ratio of non-performing financing assets to total financing assets at 1.76%, one of the lowest in the 
industry, reflecting the quality of the Bank’s financing assets portfolio and its effective risk management framework. QIB 
continues to pursue the conservative impairment policy by building precautionary impairment charge for financing assets, other 
assets and other provisions and maintain a healthy coverage ratio for non-performing financing assets to 95% as at 31 March 
2025. 

Total Shareholders’ Equity of the Bank reached QAR 26.9 Billion, an increase of 9.0% compared to QAR 24.6 Billion as at 31 
March 2024. As of 31 March 2025 the Total Capital adequacy of the Bank under Basel III guidelines is 21.4%, well above the 
regulatory minimum requirements prescribed by Qatar Central Bank and Basel Committee. 

In January 2025, Fitch Ratings affirmed QIB credit rating at ‘A’ with a stable outlook. In June 2024 Moody’s Investors Service, 
(“Moody’s”) affirmed the Long-term deposit ratings at ‘A1’ with a stable outlook. In March 2025, Capital Intelligence Ratings (CI) 
has affirmed the Bank’s Long-term rating to ‘AA-’ with a stable outlook. 

In the first quarter of 2025, QIB continued to demonstrate strong performance and leadership in the banking sector, earning 
multiple awards that reflect its ongoing commitment to excellence. At the Global Finance World's Best Bank Awards 2025, QIB 
was named Best Bank in Qatar, Best Islamic Bank in Qatar, and Best SME Bank in Qatar. Euromoney also recognized QIB as 
Qatar’s Best Bank for High Net Worth individuals at its Private Banking Awards 2025 — a first-time win for the bank. At the 
EMEA Middle East Banking Awards 2025, QIB was honored as the Most Innovative Bank in the Middle East, in addition to being 
named Best Bank in Qatar and Best Islamic Bank in Qatar. QIB’s leadership in digital banking was reaffirmed at The Asset Triple 
A Digital Awards 2025, where it won Digital Bank of the Year in Qatar for the fifth consecutive year, along with Best Retail 
Mobile Banking Experience and Best Mobile Banking Application in Qatar. Furthermore, at the IFN Best Banks Poll 2024, QIB 
received the awards for Best Islamic Bank in Qatar, Best Digital Offering by an Islamic Bank in Qatar, and Best Islamic Retail 
Bank in Qatar. Finally, the World Union of Arab Bankers named QIB the Best Islamic Bank in the GCC for 2024. These accolades 
reinforce QIB’s position as a trusted and innovative Islamic financial institution in Qatar and the region. 

Confirmation:  
 

I, Constantinos Constantinides, Acting Group Chief Executive Officer, signed on behalf of Mr. Bassel Gamal, Group Chief 
Executive Officer, hereby confirm the correctness of all the above mentioned financial information which represents the bank’s 
financial performance during the period from 01/01/2025 to 31/03/2025. The above financial information shouldn’t be a 
substitute for financial statements of the bank and the notes which are complementary to the financial statements. 



 

 :نموذج الافصاح

  2025المالية للربع الأول من عام  البياناتفصح عن ي مصرف قطر الإسلامي )المصرف(

في  المنتهيةالثلاثة أشهر عن البيانات المالية لفتره  مصرف قطر الإسلامي )المصرف( أفصح   

 955.1 ريال قطري، مقابل صافي الربحمليون    985.1، حيث بلغ صافي الربح2025مارس  31

 .ريال قطري لنفس الفترة من العام الذي سبقه مليون

 مقابل 31/03/2025ريال قطري في الفترة المالية المنتهية في 0.42  السهمكما بلغ العائد على 

 .ريال قطري لنفس الفترة من العام الذي سبقه 0.40 السهم العائد على

 :ملاحظات

 .الربح غير متضمن لحقوق الاقلية صافي   *

 

 

 

  



 

 

Disclosure Form : 

Qatar ISLAMIC BANK (QIB) DISCLOSES ITS FINANCIAL STATEMENTS FOR THE 

THREE MONTH PERIOD ENDED 31 MARCH 2025 

Qatar Islamic Bank disclosed the interim financial statement for the three-

month period ended 31 March 2025. The financial statements revealed a net 

profit QR 985.1 million compared to net profit QR 955.1 million for the same 

period of the previous year. 

The Earnings per Share (EPS) amounted to QR 0.42 as of 31 March 2025 versus 

EPS QR 0.40 for the same period in 2024. 

 

*Net Profit does not include minority rights. 
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